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Na sastanku su, osim pretstavnika lnZenjerske Komore Srb'rje utestvovali predstavnici svih Komora ilanica

lnZenjerske lnic'rjative za regionalnu suradnju, u slede(em sastavu:

TNzENiERSKA ZB0RN rCA 5L0VEN IJE

1. Mr. Andrej Pov5it , dipl.stroj.inZ.,

2. Renata Comboc.

tNZEN,ERSKA K0M0RA CRNE GoRE

1. Ljubo Duianov Stjeptevit, dip.ini.arh., tlan Upravnog odbora IKCG,

2. Svetislav Popovii, dipl.pravnik, Generalni sekretar IKCC.

KoMoRA 0VLASCENIH ARHITEKATA I INzENiERA MAKEDoNIJE

1. Prof dr. Mile Dimitrovski, dipl mas.inZ., predsednik K0AlM,

2. Prof. dr Mile Stankovski, dipl. ini. el.,Presednik Skupstine K0AlM,

3. M-r.Blaiko Dimitrov, dipl. grad. inZ. - prethodni predsednik KOA|M,

4. M-r.Dimie Atanasovski, dipl. pravnik., KOA|M.

HRVATSKA KOMORA I NZEN,ERA GRADEVI NARSTVA

1. Zvonimir Sever, Predsednik HKIG,

2. Dr.sc Mirko 0reikovit, dipl.grad.inZ.,

3. lvan Paska, dipl.grad. in!., predsednik Komisije za medunarodnu saradnju HKIG;

4. Zeljko Sokolii, d'rpl.grad. ini., tlan Komisije za medunarodnu saradnju HKIG.

H RVATSKA KOMO RA t NZEN ERA STROJARSTVA

l.Miodrag Drakulic

TNzENjERSKA KoM0RA SRBTJE

Nisu prisustvovali, zbog organizacije Skupstine IKS

KOMORA INZENERA INVESTICION0G PR0JEKT0VANJA (KllP, Bugarska)

1. lvan Karaleev, dipl.inZ. el., Predsednik KllP Bugarija

2. Svetlana Nikolceva, Potpretsednik KllPa

3. Ceorgi Kordov, dipl.ini., Predsednik KllP Regionalna kolegija Sofrja - grad.

4. Dusko 0pyarlakov
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PRVI DAN - petak,3 februar, Prostorue K0AIM

Predsednik KOAIM, Prof. Mile Dimitrovskije pozdravio goste ipoielio uspe5an rad grupe tifekom dvodnevnog

sastanka.

Koordinator llRS, Mirko 0reskovic je isto tako pozdravio skup i domatine.

Nakon toga, slijedile su prezentacije svih Komora tlanica llRS-a, po pitanjima opite organizacije ifunkcioniranja

komora. Svaka komora ie pripremila prezentac'rju sa slede(im informaciiama:

. broj aktivnih ilanova komore i visina ilanarine,

. broj odrZanih seminara na godi5njem nivou i dali je CPD osnova za produiavanje ovlaitenja,

r tipove ovlaitenia koje izdaje Komora i zakonski uslovi za dob'rjanje in2enierskog ovlaStenja,

. kategorizacija gradjevina, cenovnik inZenierskih usluga, broj stranih inZenjera

. struktura i broj rukovodnih organa u Komori (Skupstina, Upravni odbor itd),

. broj zaposlenih u Komori, glavni prioriteti komore u2077.iiskustva Komora iz zemalja ilanica EU oko

vaZnosti ovlaS(enja u EU.

5umirani podaci svih Komora su dani u Apendix 1 ovog zapisnika, pod naslovom 'llRS - T0 5M0 Ml'

Nakon obavljenih prezentacija, Prof Petar Nikolovski, tlan K0AIM ie prezentirao katalog toplinskih mostova.

Zakljuici PRV0G DANA llRS sastanka, 03.02.2017 su sledeti:

1. Pozdravlja se prijedlog domaCina, K0A|M, da se u dnevni red uvrsti totka s ciljem medusobnog

upoznavanja i razumijevanja statusa i djelovanja komora ilanica llRS-a,

2. Na temelju dostavljenih prezentacije, i dodatnog materijala koji se treba poslati u roku od 15 dana od

sednice, K0AIM treba da sastavi dokument o llR5, s naslovom -'llRS - T0 5M0 Ml'.

3. KSAIM treba da uiedinisve prezentac'rje, isastavi broiuru u elektronitkom obliku koia bisublimirala sve

informac'rje o komorama tlanicama llR5.

4. U brosuri K0AIM treba pripremiti analizu, s ciljem da se vidi 5to ie istovjetno, Sto slitno a 5to razlitito u

komorama llRS, sve s ciljem unapredenja saradnie u narednim godinama.

5. ZaduZuju se kolege iz HKIG, IZS i KllP da kontaktiraju njihove nacionalne komore arhitekata, s

inicijativom da pristupe llR5, jer ie cilj llRS objedinjavanje djelovanja svih inZenjersko-arhitektonskih

zanimanja.
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DRUGI DAN - Subota,4 februar Hotel Duvet, Skoplje

Predsednik makedonske komore Prof. d-r Mile Dimitrovski ie pozdravio goste i otvorio sednicu. U svom govoru,

Dimitrovskije naglasio da analiza svih projekata upu(uje na glavni cilj llRS-a - a to je stvaranje boljih uslova za

rad inZenjera. Nakon otvaranja, Dimitrovski je prepustio predsedavanje sastanka Mirku 0reikovi(u.

Koordinator llR5, Mirko 0reikoviC otvorio je radni dio sednice i konstatovao da postoji kvorum za rad, da na

Sednicu kasne predstavnici IZS idva tlana delegac'rje HKl0, da se na sednici mo2e punovaino raspravljati, a

odluke te se donositi po postizanju punog kvoruma, odnosno nakon Sto se Sednici pridruZe predstavnici lZ5 i

dva ilana delegacije HKIG.

Sednica fe raditi s odredenim izmenama redosleda tataka od prethodno dostavljenog dnevnog redu, pa ie

usvojen sledeti:

DNEVNlRED

Subota, 4

feb

Hotel

Duvet

9.4s-10.00

Tacka 1

Otvaran;'e DRUGOC DANA radnog sastanka za llRSa

projekte I usvajanje zapisnika sa proilog sastanka

llRSa.

Mirko 0reikovii,

Koordinator llRS-a

Tacka 2 lzlaganja voditelja projekata o napretku projekta

6x20min, ukl.iutivo raspravu po temi

10.00-10.20

Tacka 2.1

Prezentacija projekta Unapredenje postupaka javnih

nabavki sa ciljem donoienja smernica za javne

nabavke inzenjerskih usluga 170 min) i diskus'rja

stania proiekta (10 min)

Comboc / AndrejRenata

Poviit

10.20-10.40

Tacka 2.2

Prezentac'rja projekta Unapredenje interesa

ovlaitenih arhitekata i ovlaitenih inienjera (10 min) i

diskusiia stania proiekta {10min)

Coran Vukobratovit (ili

drugi pretstavnik Srpske

Komore)

10.20-10.40

Tacka 2.3

Prezentacija projekta Harmonizacija zakona i prava

(10 min)i diskusija stanja projekta (10 min)

Ljubo Duianov Stjeptevie

(ili drugi pretstavnik

Crnoqorske Komore)

10.40-11.00

Tacka 2.4

Prezentacija projekta lnienjerske obrazovne

kvalifikacije i medusobna ekvivalencija inienjerskih

ovlaiienja u zemljama ilanica //RS-a (10 min) i

diskusiia stania oroiekta (10 min)

Prof. Mile Dimitrovski,

Pretsednik makedonske

komore

,. ,00 j1L7.8.,::ir,:rl.-l*i,:ii

11.40-U.00

Tacka 2.5

Prezentacija projekta Formiranje regionalne vrednosti

inienjerskih usluga (10 min) i diskus'rja stanja

projekta (10 min)

Darko Jukit ili lvan Paska

(ili drugi pretstavnik

Hrvatske Komore)
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12.00-12.20

Tacka 2.5

Prezentacija projekta )dnos kvaliteta I triiine
vrednosti ponudene i izvriene inlenjerske usluge ll0
min) i diskusiia stania proiekta (i0 min)

Zeljko Sokolic (ili drugi

pretstavnik Hrvatske

Komore)

12.20 - 12.50

Tacka 2.7

Perspektive inzenjerskog poziva, i migracje inZenjera

s podrucia dielovania llRS

Bl.Dimitrov,

Tacka 2.8 Perspekktive llR5, dalji razvoja rada llRS Komisija:

Kordov, Matic Maqdalinic
r li;l:::,:j

fnlGlii:

P,.9 
!

'==' I Svetaniru't:iE ',,..' *t1 il*lonFr ffiii ,=. ljr

nix

12.50 - 15.00 tazno

Sti'iudioni'ti
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Tacka 1 - Pozdrav domatina i usvajanje zapisnika sa proilog sastanka

U kratkom obra(anju Mirko 0reskovic je predloiio da se usvoii zapisnik sastanka llRS-a odrZanog 25-

26.5.2016 u Zagrebu. Zapisnik je jednoglasno usvojen. PredloZeno je da sledeti sastanak llRS-a bude u

Ljubljani u toku Maja 2017.

Tatka 2 - progres proiekata

Pre nego su Komore prezentovale svoj rad, lvan Paska je sumirao sve sastanke llRS-a od osnivanja, te dao

kratki izveStaj o stanju projekata llR5. Paska je pojasnio da ie veiina komora radila na projektima

individualno i da treba da imamo viSe kontakta da bi projekti uistinu bili zajednitki, odnosno integralni

projekti llR5.

Tacka 2.1 - tlnapredenje postupaka javnih nabavki s ciljem donoienja smernica za javne nabavke

inZenjerskih usluga (IZS)

Renata Gomboc je prezentovala da je lZ5 izradila bro5uru oko smjernice za javne nabavke inZenierskih

usluga, i dostavila odredeni broj kop'rja prisutnima. Ova broiura je uradena u saradnii s nadleZnim

ministarstvom Slovenatke Vlade. Slovenatka Vlada je uputila poziv IZS da uradi analizu svih nedosliednosti

iavnih nabavki inienjerskih usluga i da predloZi natine kako bi sejavne nabavke mogle pobolj5ati.

Blasko Dimitrovje najprije pojasnio da je materiial iz ovog projekta dostavljen makedonskoj vladi, ali da

nemamo odgovora, i da mi moramo biti glasniji kako bi promenili regulative, i da nemamo javne nabavke sa

minimalnom cenom.

Zvonimir Sever ie poiasnio da su sve tlanice EU trebale usuglasiti svoje regulative sa EU direktivom

najkasn'rje do 16.4.2016. U Hrvatskoj, cena moZe da utice sa 90% u izboru dostalca iavne nabavke, sto ie

previSe i ne garantuje kvalitetu.

Ljubo Duianov Stjeptevitie pohvalio rad lZ5, a posebno to Sto je ova broiura zajedniiki rad IZS i nadleZnog

ministarstva i zatraZio da se ovaj mater'rjal poialje svim komorama u elektronskoi verziji.

Kordovje istakao da Bugarska od Aprila 2016 ima Zakon za javne nabavke u saglasnosti s EU direktivom.

Treba da se zalaZemo da cena uopste ne bude predmet javne nabavke, vei da cena bude utvrdena u skladu

s cenovnikom inZenjerskih usluga, a da za iavnu nabavku da se ocenjuie samo kvaliteta ponude.

Karaleevje zatraZio da sa ovog sastanka imamo zakljuiak koji ce se poslati svim ministarstvima u svim

drZavama tlanicama llRS-a kako bi bili upoznati sa cijenom inZenjerskog truda.
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5euer je pojasnio da ne smijemo govoriti o cieniku, jer EU to zabranjuje. Treba se govoriti o minimalnom

kvalitetu usluge, a zatim da se traZi fer cijena. Ne sm'rjemo da stavljamo ciienu kao primarni uslov, nego

ciiena treba biti rezultat kvalitete.

2reikovitie potencirao da mi moramo uvjeriti Evropsku uniju da ocienjivanje iavne nabavke inZenierskih

usluga mora biti bazirano na odnosu kvaliteta i cijene, uv'rjek uz prioritet kvalitete, i nikako da samo cijena

bude predmet izbora.

Zvonimir Sever ie predloiio da bi trebalo djelovati preko ECEC-a, a ne preko nacionalnih vlada, jer temo

tako postiti bolji uspeh.

Mile Dimitrovskiie potencirao da ovo moie da bude taika dnevnog reda redovnog ECEC CAM-a koji ce se

odriati u Skopju 2l oktobra 2017.

Zakljutak:

2.1.1 Projekt lZS-a je postigao izuzetan napredak u Sloveniii, a posebno je bitno da ovaj projekt ima punu

podr5ku Slovenaike vlade.

2.1.2 Djelovanje EU oko eliminacije cjenika je proces koii negativno utiete na inZenjersku struku Europe i

ruinira kvalitetu inZenierskih usluga. Zaduiuje se Mirko 0reskovic da izradi dokument koji ce biti poslat

ECEC-u sa pr'rjedlozima koje trebamo dati Europskoj Komisiji.

2.1.5 Projekt IZS se produZava, s napomenom da svi ostale ilanice llRS-a budu aktivnije u komunikacijisa

svojim vladama.

Zakljuiak je jednoglasno prihva(en.

Tacka 2.2 - Unapredenje interesa avlaiienih arhitekata i ovlaitenih inienjera.

Clanovi lK5 nisu bili prisutni, pa je izostala prezentaclja i diskusiju projekta.

Zakljutak:

2.2J - Ovo je veoma bitan projekt koji obiediniuie ostale projekte, itreba biti rezultat svih ostalih projekta

llRS-a. Projekt se produZava
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Tacka 2.3 -Harmonizacija zakona i prava

Svetislav Popovit ie naglasio da ie obim ovog projekta preiirok, i zato ie predloZio da se promeni cilj

projekta, i da se projekt odnosi samo na usuglaiavanje zakona i prava komorskih uslova za ovla5fenia u

skladu s EU, a ne usuglaSavanje cijele regulative.

Sjednica je generalno bila suglasna za predloZenim, pa je Mirko 0reSkovit predloZio sledeeiZakljutak:

2.3.l Ciliprojekta je preambiciozan ite5ko ostvarljiv. Prihvata se pr'rjedlog IKCC da se promjeniciljprojekta i

da se Komore fokusiraju na komorskom d'rjelu regulative.

Zakljutak je jednoglasno prihvaten.

Tacka 2.4 - lnZenjerske obrazovne kvalifikacije i medusobna ekvivalencija inZenjerskih ovla5tenia u

zemljama ilanica llRS-a

Koordinator projekta Prof. Mile Dimitrovskiiz KOAIM je napomenuo da imamo puno novih univerziteta za

inienjerske struke, a kvaliteta inienierskih fakulteta iak i na drZavnim univerzitetima opada. Bitno je da

shvatimo da univerzitetidaju znanje, a Komore daju veitine. MladidiplomiraniinZenier poseduje znanje, ali

bez struinog usavriavanja preko strukovih komora ne moZe se imati progres u inZenjerskoj kariieri.

Mile Dimitrovski u svojoj prezentacii je ponovio da ovai projekt ima 3 dela.

I deo - Popis nastavnih programa i planova inZenjerskih obrazovnih kvalifikac'rja koji se stiiu na

univerzitetima zemalja tlanica llRS-a sa opisom stetenih sposobnosti (degree supplement). Kompatibilnost

steienih diploma sa nacionalnim zakonima za gradnju /urbanizam i moguinost dobijanja inZenjerskih

ovla5tenja od nacionalnih inZenjerskih komora u zemljama tlanica llRS .

lldeo - Ekvivalencija in2enjerskih ovlaSienja, sa ovlaiienjima u ostalim zemljama tlanica llRS-a.Ovajfe deo

projekta sadrZati tabelarni prikaz svih vrsta inZenjerskih ovlaScenja u zemljama ilanica llRS-a i njihovu

medusobnu ekvivalentnost, kao osnovu za potvrfivanje stranih ovlaicenja u skladu sa nacionalnim

zakonodavstvom u svakoj drZavi ilanici llRS-a.

lll deo je uporedna analiza inZenjerskih visokoobrazovnih kvalifikac'rja iovlaicenja koja izdaju drZave ilanice

llRS-a, sa kvalifikacijama iovlaiienjima koja izdaju najrazvijenije zemlje u EU.

Zvonimir Severienapomenuo da su sve inienjerske struke regulirane profesije, ne samo arhitektonska, ali

arhitektonska struka ima posebnu regulativi u EU.
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Ljubo Duianov St'lepievi( oko medusobnog priznavanja ovla5tenja je rekao da u Crnoj Gori oko 30% tlanova

su strani inZenjeri, ida IKCG mora da vodi ratuna oko toga. U isto vreme, uslovi za dob'rjanje in2enjerskih

ovlaStenja su razliiiti u na5im drZavama pa metlusobno priznavanje ovlaitenja moie biti problem.

Kordovie istakao da KllP ima potpisan ugovor sa KOAIM za priznavanje ovla5tenja, i da taj ugovor

funkcioni5e odliino.

Po zakljutenju rasprave Mirko 0re5kovit je predloZio sledefi .

Zakljutak:

2.4.1 Siednica prihvata prezentaciiu i nagla5ava jasno postavljenu strukturu razvoja projekta.

2.4.2 lnZenjerska profesija je regulirana profes'rja. lnZenjerske komore moraju biti glavno mjesto za stjecanje

vieitina, a univerziteti miesto za stiecanja inicijalnog inienjerskog znanja.

2.4.5 lnienjerska ovlaStenja, u okviru mogutnosti, trebaju biti bazirana na uniformnom pristupu u svim

zemljama ilanicama llRS-a.

2.4.4 llRS utvrduje da ovaj projekt ima odliian progres. Potrebno je da se naglasi da se obrazovne

kvalifikac'rje trebaju bazirati na kvaliteti i kreiranju sposobnosti, inventivnosti i kreativnost mladih inZenjera.

lnZenjerski fakulteti trebaju biti miesto gdie se dobiva realno znanje, a ne samo miesto za prostu repetic'rju

odsluianog, odnosno ispredavanog.

2.4.4 Projekt se produZava.

Zakljuiak je jednoglasno prihvaCen.

Tacka 2.5 - Formiranje regionalne vrednosti inZenjerskih usluga

Koordinator projekta lvan Paska iz HKIG odmah na poietku je naglasio da se umjesto uZeg pojma

vrijednosti inZenjerskih usluga, a to je cjenik/tarifnik, prihvati i ustali na triiStu puno Siri vrijednosni

princip i metodologija, metodologija utvrdivanja i uskladivanje vrijednosti inienjerskih usluga,lto je

uostalom i podnaslov ove teme

U zemljama EU nisu dozvoljeni (klasitni) cjenici za odradivanje inZenjerskih usluga, a i u drugim

zemljama koje nisu tlanice EU njihove Agencije za triiSno nadmetanje ili sliine institucije takoder

zabranjuju klasiini cjenik inZenjerskih usluga ovlaitenih inZenjera i arhitekata.

Dakle, danas smo svi zajedno prisiljeni izraZavati i nuditi svoje usluge preko normiranja vremena

potrebnog za pojedine usluge, odredivati ukupno vrijerne i strukturiranost nudenih inienjeskih usluga

po profesijama, dijelovima i ostalim mjerilima. 
9
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lzrada i unificiranje takvog cjenika ostaje dakle u dijelovima vremenskog normiranja i kategoriziranja za

sve vrste inZenjerskih usluga. I to bi trebao biti prvi,i to zajednitki dio ovog projekta.

Na pro5lom sastanku IIRS u Zagrebu u okviru prezentac'rje ove teme bile su detaljnije prikazane takve

sadaSnje norme inienjerskih usluga inZenjerskih, ali i komore arhitekata iz Hrvatske, a slitne svoie

norme koriste i kolege iz lZ5, Slovenija.

Razlititost metlu ponuilatima u pogledu cijene time ostaje u domeni odredivanja cijene sata rada za

pojedine usluge. Tu se u okviru ovog projekta nadograduje dio, specifitan za svakog posebno; i svaka

naSa Komora bi ga trebala sama analizirati i odrediti, ali u skladu s barem minimumom zajednitkih

principa. Definiranje tih specifiinih principa trebao bi biti drugi dio ovog projekta.

Zavr5na faza 5.projekta, a to je implementacija produkta ovog projekta, ugradivanje u sluZbenu

regulativu i aktivnosti na prihva(anju tako stvorenih zajednitkih mjerila inienjerskih usluga prvo u

naSim inZenjerskim sredinama, a onda i Sire u druStvu, opet (e ovisiti direktno o svakoj Komori llRS, ali

te trebati biti poduprte od svih ostalih ilanica llR5.

Zakljuiak o Sirem smislu reguliranja vrijednosti inZenjerskih usluga jest da samo cijena ne moZe biti

glavni i skoro jedini kriterij za naSe usluge. Treba uvesti bitno drugaiija mjerila za odlutivanje - odluka

prema kvaliteti i to putem odabira preko referenci ili tak stupnjevanja licenci. Za to je potrebno i bitno

odredeno povjerenje izmetlu investitora i davaoca usluge.

Naprijed spomenuti i prikazani pr'rjedlog Pravilnik treba bit samo alat. A zadatak je svih naSih Komora, i

regionalno u llRS, aliiSire, preko ECEC, da se u svojim zemljama, a svizajedno u prostoru EU, izborimo

za druitveno korisnu valorizac'rju vrednovania usluga ovla5tenih inZenjera.

s.p-ec-lfifa[pe"-k"o*mp-ram.a.-a- tp-.-vrijedi-i easv*e -o-stale--prpje"kte,

Kordov - U bugarskoj postoii metodologija cenovnika, koja se bazira na procentu od investiciiske vrednosti.

Tesko je u pazarnim uslovima da se utvrdi cena.

Zakljutak:

2.5.1 Sjednica prihvata izvje$taj o projektu kao koristan i svrsishodan.

2.5.2 Klasitna forma cjenika na nivou EU i llRS n'rje metoda koja je prihvatliiva. U dokumentu o rezultatima

projekta treba govoriti o ,vrijednosti' inZenjerske usluge, a ne koristiti termin ,c'tjena inZenjerskih uslu!a".

2.5,3 llRS se treba zalagati da se utvrde metode za utvrdivanje dru5tveno opravdane vrijednosti

inZenierskog truda, s tim 5to pri odlueivanju u javnoj nabavi kola je ponuda najpovoljnija, c'rjena bi trebala da

utjete sa +-5%, a da dominantan bude faktor kvaliteta.
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Tacka 2.6 - Odnos kvaliteta i trZisne vrijednosti ponudene i izvr5ene iniinjers.ke usluge

Zeliko Sokolicie napomenuo da ie ideja projekta bila da se istraiivanjem prikupe pokazatelji na osnovu kojih

bi se potvrdila teza o uvjetovanosti odnosa kvalitete obavljene inZenjerske usluge i cijene, kao rezultata

trZiSnog nadmetanja.

Cilj projekta je bio da se na osnovi pokazatelja ukupne uspjeSnosti realiziranih projekata, kroz utvrdivanje

odnosa planiranih i realiziranih projektnih zahtjeva, odnosno postignutog i planiranog rezultata utvrdi

objektivne, dokazive i ponovljive parametre odnosa kvalitete i trZi5ne cijene nudene i obavljene inienjerske

usluge.

Metodologija provedbe projekta podrazumijevala je sastavljanje upitnika i provedbu ankete kod javnih

poduzeea, obveznika primjene Zakona o javnoj nabavi. Anketa se je trebala provesti ispunjavanjem Upitnika

kvaliteta/cijena inZenjerskih usluga u javnoj nabavi.

Sokolic ie istakao da u period izmeilu sjednice u Zagrebu i Skopju, Hrvatska Komora inienjera

gradevinarstva je poduzela slijedefe :

U namjeri provedbe ankete, obavljeni su razgovori s predstavnicima dva javna poduzeea. Hrvatskim vodama

iHrvatskim Zeljeznicama. Sto zbog polititkih okolnostiu kojima se je Hrvatska u tom periodu nalazila, no po

ocjeni u projekt ukljutenih, joS vi5e zbog ne imanja ielje druge strane da se ukljuti u ovakvu vrstu projekta,

suradnja nije ostvarena. To znaii da HKIG, od zadnje sjednice llRS do danas, nije postigla napredak na

projektu.

Koordinator projekta poslao je ovu informaciju ostalim ilanovima projektnog tima s upitom da li je neka

druga tlanica llRS u ovom periodu uspjela postitipomake u realizacijiprojekta.

N'tje dobio odgovore,5to upufuje na zakljutak da niti druge tlanice llRS nisu uspjele posti(i pozitivne

pomake.

Zakljutne napomene Sokoliia:

Praksa pokazuje da je EU zauzela stav, a neke zemlje, u kojima djeluju pojedine ilanice llRS {Hrvatska),
potinju uvoditi obvezu primjene javne nabave po kriteriju ekonomski najprihvatljivije ponude, a ne po

kriteriju najniie cijene.

To potvrduje da su razlozi za provedbu projekta bili vi5e nego opravdani. U prvom dijelu je realizac'rja

projekta obavljena na zadovoljavajuti natin, no u drugom nije dala otekivane rezultate. Provedba ankete kod

obveznika provedbe natjeiaja po Zakonu o javnoj nabavi, uz sve poduzete aktivnosti, n'rje dala oiekivane
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rezultate. Dojam je da ovaj natin suradnje, obveznici provedbe natjetaja po Zakonu o javnoj nabavi, po

postavljenim pitanjima, nisu spremni prihvatiti pa budu(e sliine projekte ne bi trebalo zasnivati na njoj.

Zbog navedenih iinjenica, koordinator projekta predlaZe da se ne ide u daljnje poku5aje provedbe ankete i

da se isti zakljudi na bazi obavljenih radnji i novih globalnih dogadania vezanih za temu projekta.

U zemljama u kojima djeluju tlanice llR5, a u kojima joi nije uvedena obveza provedbe natjetaja po kriteriju

ekonomski najprihvatljivije ponude, u dalfnjem nastojanju da se i kod njih uvede taj kriterij, trebaju kao

argument koristiti primjere zemalja gdje je to vet uiinjeno.

Zaklfurak;

mdmetanirml..hv,aliteta,-s-t-a"v!-r"s+red-sijei!"e*lkva"[iteta*807., ciien-a -2.[7p)

2.6.2. Ovaj projekj se- zatyara, te se daje.zadatak svin komorama..llR5" da s*e-pfipreme za-p-Lq-qe5*gri"eeda

p-rakse-"iamrh-na"b-av-a"n:.e-njer-skihu5-l-ug.a,

2.6.3. Zaduiuie s.e-H.Kl0 da u sundnji s IZS prlpremi prUedlog-rc-aliaa"clje procesa pra(enja pr:akse iavnih

0 a bava i nZenjers kjh"ss luga

Tacka 2.7 - Perspektive inzenjerskog poziva, i migracje inZenjera s podrucja djelovanja llRS

Blasko Dimitrotrje prezentovao njegove stavove oko migrac'lje inieniera s podrutia djelovanja llRS. Dimitrov

ie istakao da ovo treba da bude tema o kojoj treba da razgovaramo otvoreno, zbog toga 5to je to od

izuzetnog znaiaja za inZenjere.

Blasko je napomenuo da problematika je velikog obima i obuhvata viSe oblasti, izuzetno je teSka za

reiavanje, a jo5 je teZa za analizu ako se analiziraju i gre5ke driava pri reSavanju ovog problema i

pronalaZenje zajedniikog iskustva.

lnformacija da je Evropska komis'rja objavila je da ie poduzeti daljnje korake protiv Austr'rje, Belgije, Cipra,

Danske, Njemaike, Madarske, Italije, Litve i Spanjolske na temelju toga 5to njihovi nacionalni propisi

ukljuiuju prekomjerne i neopravdane prepreke za provedbu usluga na cijelom unutarnjem trZi5tu EU,

dodatni ie razlog i potreba za analizu takvih neprimjerenih odluka. Blasko ie rekao da vjeruie da je ovaj ah

Europske komisije potpuno neopravdan i Stetan za sve drZave ilanice Europske unije, ali i za druge zemlje

koje imaju ambicije za ulazak u EU.
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Blasko je predloZio da kao komore drZava tlanica llRS i ECEC moramo izraziti na5u zabrinutost i ukazati na

Stetne uiinke postupka. Tretman inZenjerskih zanimanja birokratskog aparata EU ne moZe biti nametanje

rjeSenja za inienjerske struke iz drugih zanimanja, bez konzultiranja inZenjera.

Nakon nekoliko dopunskih statistika, Blaskoje predloZio da ovo bude novi prihvafeni projekt llRSa.

Zvonimir Severie predlozio da se razmisli o formiranju sindikata inZeniera.

Ljubo DusanovStiepcevicje rekao da sindikati su neefikasni I da nisu niSta utinili pro$lih godina.

Kinarevje istakao da se slaze da ovo bude novi projekt llRS jer je veoma bitan za inzenjersku struku uop5te.

Zakljucak:

2.7.1. lzlaganje kolege Bla5ak Dimitrova, u svojoj upozoravaju(oj, alarmantnoj poruci bilo je sjajno

organizirano i predoteno s puno temperamenta. Predoteni podaci su dramatitni, prisutni trendovi opasni, te

se na njih mor a djelovati.

2.7.2.Sjednica postavlja pitanje i sebi u dru5tvenim zajednicama unutar kojih djeluje: Da li moiemo zamisliti

naiu budutnost bez inZenjera?

2.7.5 Sjednica donosi odluku o otvaranju novog llRS projekta s naslovom: Perspektive inZenjerskog poziva i

migracije in2enjera s podruiia djelovanja llR5.

2.7.4.2a voditelja projekta zaduZuje se K0AlM.

2.7.5. 0snova za formiranje ciljeva i procesa razvoja Projekta je izlaganje BlaSka Dimitrova.

2.7.6.Zaduiuiu se nacionalne komore da delegiraju svoje ilanove u Projektni tim.

2.8. Rezime stanja llRS projekata

Nakon zavrietka prezentac'rje irasprave po svim projektima, ukljuiivo inovi llRS projekt pod toikom 2.7.,

Mirko Oreskovic je predloZio sljedete zakliutke:

2.8.1 llRS treba i dalje ostati dosledan u sprovodenja projekta, a sve u skladu s odredbama dokum'enta o

pokretanju llR5.
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2.8.2 Uspjeinost razvoja proiekata nije na nivou naiih otekivanja. Uglavnom, projekti se rade individualno,

praktifki na projektu rade samo nositelji projekta, bez potrebnog i nuZnog sudjelovanja drugih te bez

stvarno koordiniranog djelovanja.

2.8.5 Projekte llR5, svaki pojedinatno, moramo shvatiti i prihvatiti kao sopstvene i zajednicke.

Svi zakljuici su iednoglasno prihvateni.

Tacka 2.9. - Perspektive llRSa i dalji razvoj rada

Mirko 1reikouii je poteo diskus'rju oko perspektive llR5 s napomenom da nema pripreme za ovu tatku, te

da n'rje dostavljen nikakav inic'rjalni materijal.

Mile Dimitrovski je predloZio da se taika odloZi za naredni sastanak, a da je prezentovani materijal samo

nesuStinski deo strategije daljeg razvoja rada llR5.

Kordov ie rekao da postoji radna grupa u sastavu Magdelinic / Kordov / Matic, koja predlaie da se

potrudimo da iformalno llRS formiramo kao udruZenje, da llRS treba da ima svoju veb stranicu, facebook

profil, logo itd. Kordov je isto tako prezentovao da je ono Sto je on predloiio za logo llRSa i ostali mater'rjal

koji je dostavljen za ovaj sastanak njegov samostalni rad.

Zeljko Maticie podrZao rad ove radne grupe i pohvalio Kordova za njegov rad.

Nakon kratkih diskusija skoro svih uiesnika, Sjednica ie odlutila sledete:

2.9.1llRS pozdravlja dosadainiirad Radne grupe, aliu ovom trenutku nema dovoljnu osnovu da odlutuje po

ovoj tatci na danaSnjem sastanku.

2.9.2 Poziua se radna grupa u sustav Magdelinic / Kordov /Matic da dostavi pismeni predlog oko

perspektive llRSa, za sledeci sastanka u Ljubljani. U tom pismenom predlogu, ne mogu se preispitivati

osnove formiranja llRS, nego se trebaju predloZiti mjere i naiini kako bi funkcioniranje llRS bilo efikasnije i

plodonosn'rje.

2.10. Razno

Pod tatkom razno, ukratko se predstavio Miodrag Drakuliciz Hrvatska Komora inZenjera strojarstva, koja

nije ilan llR5. Drakulic je pozdravo llRS iistakao zelju da Hrvatska Komora inZenjera strojarstva bude tlan

ove llRS. Drakulic ce 0v0 predloiiti organima Hrvatske Komore inZenjera strojarstva, te sledom toga i

dostavite oficijelni zahtjev za prijem u llRS na jednom od idutih sastanka llRS.
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Predstavnici Komore Slovenije su definirani domatini budufeg skupa, obavjeStavaju prisutne da te se

sledeta Sednica llRS odriati u Ljubljani u toku Maja 2017.

Sednicu llR5 u Skopju Koordinator llRS, Mirko 0re5kovii zakljutio je zahvalom domatinima na uzorno

organizovanom dogadaju.

Skopje, Februar 2017

Mirko 0re5kovi(

Koordinator llRS

Zapisnik sastavio:

Dimce Atanasovski,

Generalni Sekretar K0AIM

Prilog: llRS - to smo mi
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